
 

SA.0012.3.7.2013 

Protokół nr 7/13 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa  odbytego 

w dniu 20 listopada 2013 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Goleszowie przy ul. 1 Maja 5. 

 

 W posiedzeniu, któremu przewodniczył przewodniczący Komisji Karol Lipowczan udział 

wzięli wszyscy członkowie komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu 

oraz goście według załącznik nr 2.  

Przewodniczący Karol Lipowczan o godz. 15.00 otworzył posiedzenie Komisji i po 

powitaniu członków Komisji oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 

uczestniczy 6 członków Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Nieobecny 

radny to Bogusław Konecki. 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

2. Analiza wykonania zadań ujętych w harmonogramie prac, wynikających z wniosków 

po zebraniach wiejskich.  

3. Informacja na temat ilości terenów podlegających GSK w poszczególnych sołectwach 

oraz sposobie ich utrzymania z wyłączeniem pasów drogowych.  

4. Informacja na temat sposobów pozyskiwania środków zewnętrznych na cele 

inwestycyjne.  

5. Sprawy bieżące – informacja o realizacji wniosku  Komisji w sprawie przygotowania 

i przedstawia informacji dotyczących wszelkich kosztów i wydatków (bilans) jakie 

ponosi gmina w związku z wprowadzeniem nowych zasad wywozu odpadów. Komisja 

wnioskuje także o przedstawienie raportów ilości i rodzajach wywożonych odpadów 

oraz o informacje dotyczące ściągalności opłat za wywóz.  

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan zaproponował by sprawy bieżące przesunąć po punkcie 

pierwszym.  

Zmiana w porządku obrad została przyjęta jednogłośnie, tj. 6 głosami „za”. 

 

Ad.1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Protokół  nr 6/13 z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa, które odbyło się 23 października 2013 r. był wyłożony do wglądu w biurze rady 
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i umieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej. Nikt z członków Komisji nie wniósł uwag do 

przedstawionego protokołu. Protokół nr 6/13 został przyjęty przez aklamację. 

 

Ad.2. Sprawy bieżące: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych w 

Gminie Goleszów – projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Z treścią projektu 

zapoznała zebranych jego autorka inspektor Katarzyna Skorupa. W dyskusji nad projektem głos 

zabrali: 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka uznał, że nie powinno określać się konkretnej 

godziny do której może być zorganizowany pogrzeb, a przewodniczący Komisji Karol 

Lipowczan stwierdził, że regulamin powinien dawać, w wyjątkach przypadkach,  możliwość 

wjazdu na teren cmentarza pojazdami mechanicznymi.  

Członkowie Komisji zgodzili się z powyższymi głosami. W związku z czym Komisja pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych w Gminie 

Goleszów wraz ze zmianami: 

 nadać  następujące brzmienie § 1 ust. 6 „Ceremonie pogrzebowe na terenach cmentarzy 

komunalnych mogą odbywać się od poniedziałku do soboty w godz. 8.00 do zmierzchu.” 

 do § 4 dodać ust. 2 w brzmieniu „W szczególnie uzasadnionych przypadkach, na wniosek 

organizatora pogrzebu, zarządca może zezwolić na wjazd na teren cmentarza pojazdami 

mechanicznymi oraz karawanem pogrzebowym.”  

 po wprowadzeniu ust. 2 w § 4 dotychczasowy § 4 stanie się ust. 1 

 

Kolejno członkowie wysłuchali informacji dotyczących wszelkich kosztów i wydatków (bilans) 

jakie ponosi gmina w związku z wprowadzeniem nowych zasad wywozu odpadów. Pisemne 

zestawienie informacji na ten temat stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Inspektorzy Danuta 

Tomiczek oraz Aleksandra Słupska poinformowały, że nowy system zagospodarowania odpadów 

komunalnych samofinansuje się w około 88%. Procent ten będzie się jednak zwiększał w kolejnych 

miesiącach, ponieważ niektóre wydatki poniesione do tej pory były związane z uruchomieniem 

systemu (zakup komputerów, szkolenia). Ponadto raz w tygodniu pracownicy sprawdzają wagi, na 

których ważone są samochody wywożące odpady, a co dzień na bieżąco samochody te są 

monitorowane za pomocą sytemu GPS. Rozpoczęto także kontrolę złożonych do urzędu deklaracji, 

w zakresie liczby zgłoszonych osób.  
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Następnie radny Karol Sojka stwierdził, że powinno się częściej aniżeli raz w tygodniu, 

kontrolować wagę ważącą samochody.  

Komisja bez uwag przyjęła informacje dotyczące kosztów i wydatków jakie ponosi gmina 

w związku z wprowadzeniem nowych zasad wywozu odpadów. Komisja zapoznała się także 

z raportami dotyczącymi  ilości i rodzajach wywożonych odpadów.  

 

Jako ostatni w sprawach bieżących głos zabrał radny Paweł Górniak, który stwierdził, że urząd 

powinien wytypować inwestycję, z której gmina może odzyskać podatek VAT. Na ten głos 

zareagował Wójt Gminy Krzysztof Glajcar informując, że za kilka dni jeden z pracowników urzędu 

odbędzie szkolenie w sprawie odzyskiwania podatku VAT przez jednostki samorządowe. 

 

Ad.3. Analiza wykonania zadań ujętych w harmonogramie prac, wynikających z wniosków po 

zebraniach wiejskich. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan przypomniał, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa wnioskowała o posegregowanie wniosków z zebrań wiejskich 

i skierowanie ich do odpowiednich instytucji.  

O realizacji tego wniosku poinformował inspektor Jerzy Sikora. Przedstawił on kolejno pisma, 

którymi wnioski te zostały przekazane do realizacji. Pisma te stanowią załącznik nr 5 do protokołu.  

Komisja informacje te przyjęła bez uwag. 

 

Ad.4. Informacja na temat ilości terenów podlegających GSK w poszczególnych sołectwach 

oraz sposobie ich utrzymania z wyłączeniem pasów drogowych.  

Inspektor ds. obrotu ziemią Dorota Recmaniok-Paprota przedstawiła zestawienie ilości terenów 

podległych referatowi komunalnemu, z wyłączeniem dróg. Informacja ta stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.  

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan uznał, że referat komunalny powinien mieć wykaz 

gruntów gminnych, które nie są użytkowane i na bieżąco je wykaszać.  

Komisja bez uwag przyjęła w/w informacje. 
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Ad.5. Informacja na temat sposobów pozyskiwania środków zewnętrznych na cele 

inwestycyjne.  

Inspektor ds. zamówień publicznych Zbigniew Kohut poinformował, że fundusze unijne pozyskuje 

się w dwojaki sposób; najpierw analizuje się dokumenty dotyczące funduszy i planuje się zadania 

pod dany fundusz lub szuka się funduszy na konkretne zadania. Na lata 2014-2020 nie ma jeszcze 

sprecyzowanych programów unijnych, ale wstępne informacje na ten temat są niekorzystne dla 

małych gmin. W dofinansowaniu preferowane będą duże aglomeracje.  

Następnie przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka poprosił o pomoc dla dyrektorów szkół 

w poszukiwaniu i formułowaniu wniosków o dofinansowanie projektów oświatowych.  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokołowała: 

Podinspektor ds. obsługi Rady Gminy 

Aleksandra Duda 

 

 


